
Rada Gminy w Orońsku 

Protokół nr LI/2021 

LI sesja w dniu 14 października 2021 r. 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

Obrady LI sesji nadzwyczajnej Rady Gminy w Orońsku otworzył o godz. 15:00  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Sylwester Różycki i powitał radnych, Pana Wójta Henryka 

Nosowskiego, Panią Skarbnik Dianę Czubak oraz Pana Piotra Grelę Kierownika Referatu 

RGK. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Renata Bączek  

2. Karol Białas  

3. Małgorzata Burek  

4. Maria Deja  

5. Maria Gajewska  

6. Adam Stańczyk  

7. Sylwester Różycki  

8. Ewelina Suligowska – spóźniła się. 

9. Katarzyna Taras  

10. Monika Wiecheć  

11. Mariusz Wojcieszak 

12. Artur Zasada  

13. Bogdan Zdon  

14. Mariusz Mirecki 

Nieobecny (1) 

1. Wiesława Kaczyńska 

 

Przewodniczący Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdził że w obradach 

uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady 

Gminy. Radna Ewelina Suligowska spóźniła się.  

Przewodniczący Rady Gminy na protokolanta obrad powołał  p. Martę Regulską. 

 



2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady  zapytał, czy ktoś ma wnioski bądź uwagi do przedstawionego porządku 

obrad.  

Pan Wójt poinformował, że po terminie wpłynął wniosek zebrania wiejskiego w Krogulczy 

Mokrej i w związku z tym zgodnie z procedurą rada musi podjąć decyzję, czy zostanie  

on uwzględniony, czy nie. Zgłosił wniosek o dodanie do porządku obrad projektu uchwały  

w sprawie rozpatrzenia wniosku sołectwa Krogulcza Mokra dotyczącego przeznaczenia 

środków funduszu sołeckiego w 2022 roku. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie zgłoszonego wniosku. 

Głosowano w sprawie: 

dodania do porządku obrad pkt 3c projektu uchwały w sprawie "rozpatrzenia wniosku sołectwa 

Krogulcza Mokra dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego w 2022 roku"  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (1) 

Wiesława Kaczyńska  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek został przyjęty, następnie poprosił o głosowanie 

w sprawie przyjęcia porządku obrad wraz ze zmianami.  

 

Głosowano w sprawie: 

Zatwierdzenia porządku obrad wraz ze zmianami. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 



Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (1) 

Wiesława Kaczyńska 

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został przyjęty.  

 

3. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 2021-2036, 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały. 

Pani Skarbnik odczytała zmiany w dochodach i wydatkach, wymienione w załączniku nr 3  

do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko  

na lata 2021 - 2036.  

Pani Skarbnik odpowiadając na pytanie Radnej Marii Deja poinformowała, że pkt 5 dotyczy 

parkingu naprzeciwko kościoła. Dodała, że odbył się przetarg na ul. Wesołą cena to 239 636 

zł. Do tej kwoty trzeba będzie jeszcze dodać wynagrodzenie dla Inspektora Nadzoru. 

Pan Zdon zapytał, jaki jest łączny koszt przebudowy ul. Wesołej. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że 428 990 zł. Tyle wynosi kosztorysowane zadanie  

już ze wszystkim. 50 000 zł dołożył nam do niego powiat.  

Pan Zdon stwierdził, że to szczyt niegospodarności.  

Pan Wójt odpowiedział, że to zła technologia wykonania. Jest to błąd projektanta. Nie jestem 

drogowcem. Opieram się na fachowości urzędników merytorycznych. Był odruch, żeby zrobić 

to po gospodarsku i wykorzystać trelinkę. Kończymy współpracę z dotychczasowym 

projektantem, nie będziemy już korzystać z jego usług. Po wnikliwej analizie okazało się,  

że podłoże trzeba zmienić, bo wykonawca nie da gwarancji na takie wykonanie.  

Pan Różycki odpowiedział, że to brak nadzoru nad inwestycją. Dodał, że były sygnały  

po obsadzeniu pierwszego krawężnika, że trzeba będzie tą warstwę zdjąć i to przerwać, 

dlaczego tego nie zrobiliście. Ze strony rady były przewidywania, że tak to się skończy.  

Teraz dostosowujemy projekt do wykonanych krawężników i chodników. Nie można było od 

razu przerwać i wyciągnąć konsekwencji. 

Pan Wójt odpowiedział, że takie były wnioski, jednak prawo chroni wykonawcę projektu i jego 

prawa autorskie. Jeżeli on się upiera że tego nie zmieni bo jest dobrze to zabezpieczaliśmy  

się przepisami prawa.  

Pani Skarbnik poinformowała, że montaż finansowy drogi w Chronowie wygląda tak: 



- 160 000 zł od Marszałka Woj. Mazowieckiego w ramach środków FOGR,  

- 100 000 zł dotacja od powiatu szydłowieckiego,  

- 200 000 zł to środki pochodzące z naszego budżetu.  

 

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie podjęcia uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2036. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (1) 

Wiesława Kaczyńska 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr LI/247/2021 w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Orońsko na lata 2021-2036 została przyjęta. 

 

b) zmian w budżecie Gminy Orońsko na 2021 rok, 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że zmiany wprowadzone w uchwale budżetowej pokrywają  

się ze zmianami w WPF. 

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie podjęcia uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie Gminy Orońsko na 2021 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  



NIEOBECNI (1) 

Wiesława Kaczyńska  

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr LI/248/2021 w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Orońsko na rok 2021 została przyjęta. 

 

c) rozpatrzenia wniosku sołectwa Krogulcza Mokra dotyczącego przeznaczenia środków 

funduszu sołeckiego w 2022 roku 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że wniosek został złożony po terminie i z tego powodu nie spełnia 

wymogów ustawowych. Rada Gminy może uwzględnić bądź, nie uwzględnić wniosek 

sołectwa. 

Przewodniczący Rady złożył wniosek o poniższej treści. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

„§ 1 otrzymuje brzmienie: "Uwzględnia się wniosek złożony po ustawowym terminie  

tj. po 30 września 2021 r. sołectwa Krogulcza Mokra w sprawie przeznaczenia środków 

funduszu sołeckiego w 2022 r. na: 1. Budowa placu zabaw na działce gminnej nr 419/2.  

Łącznie szacowane koszty realizacji wniosku 20 749 zł." .  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (1) 

Wiesława Kaczyńska 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek został przyjęty, następnie poprosił o głosowanie 

w sprawie podjęcia uchwały wraz ze zmianami.  

 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenia wniosku sołectwa Krogulcza Mokra dotyczącego przeznaczenia środków 

funduszu sołeckiego w 2022 roku wraz ze zmianami.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 



ZA (14) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (1) 

Wiesława Kaczyńska 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr LI/249/2021 w sprawie rozpatrzenia wniosku 

sołectwa Krogulcza Mokra dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego w 2022 

roku została przyjęta. 

 

4. Wolne wnioski 

Pan Zdon zapytał, na jakim etapie jest realizacja zadania budowa mostu i drogi Dobrut – Bąków 

– Ciepła.  

Pan Wójt odpowiedział, że trwa postępowanie wydania decyzji celu publicznego. W związku  

z kolizją właścicielską musiała zostać wznowiona. Kierownik prowadzi tą sprawę udzieli 

więcej informacji po powrocie.   

Pan Zdon złożył wniosek o poniższej treści.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

przedstawienia przez Pana Wójta na następnej sesji lub złożenia wcześniej na piśmie informacji 

w sprawie budowy drogi Dobrut - Bąków oraz mostu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (1) 

Wiesława Kaczyńska 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek został przyjęty. 

Pan Wójt zobowiązał się, że skonsultuje z Radą Gminy wnioski, jakie zostaną złożone  

do programu Polski Ład.  



Przewodniczący Rady stwierdził, że należy składać wnioski na zadania, na które już mamy 

gotowe projekty oraz pozwolenia na budowę. Opowiedział o dzisiejszej interwencji dotyczącej 

budowy windy zewnętrznej.  

Pan Wójt poinformował, że gmina zmienia projektanta budowy ciągu pieszo-rowerowego. 

Koncepcja nie została przyjęta, więc nie zapłacono faktury.  

Następnie rozmawiano o pozyskaniu gruntów pod drogę w miejscowości Tomaszów, 

przebudowie ul. Osiedlowej oraz innych planowanych zadaniach inwestycyjnych.    

Pan Wójt powiedział, że do Polskiego Ładu złożono wniosek o budowę kanalizacji sanitarnej 

na ul. Zagórskiej. Na pytanie Pani Suligowskiej w sprawie kanalizacji na ul. Brandta w stronę 

Łazisk odpowiedział, że do jakiegoś momentu będzie to grawitacyjne, ale tam gdzie jest spadek 

musi powstać przepompownia więc ta inwestycja będzie dużo droższa. 

 

5. Zamknięcie obrad 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Sylwester Różycki 

zamknął o godz. 15:50 obrady LI sesji.  

 

            Protokołowała                                              Przewodniczący Rady Gminy 

         /-/ Marta Regulska                                                            /-/  Sylwester Różycki 

 

 

Pełne nagranie z LI sesji dostępne pod adresem: http://www.bip.oronsko.pl/ w zakładce – „nagrania z sesji.” 

http://www.bip.oronsko.pl/

